
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

Op 30 juni 2021 heeft uw raad de motie 'Onderzoek de rol van de overheid in het 

slavernijverleden' aangenomen. Op 28 februari 2024 vindt de terugkoppeling van de 

uitkomsten van het onderzoek plaats.  

 

De motie van uw raad, de maatschappelijke aandacht voor het slavernijverleden en 

intensieve gesprekken met nazaten hebben er toe geleid dat wij een aantal stappen 

hebben gezet waarover wij u willen informeren. Dat gaat in het bijzonder om: 

 

- monumenten slavernijverleden; 

- excuses voor slavernijverleden; 

- actieplan antiracisme. 

 

Monumenten slavernijverleden 

In 2022 bracht Kunstpunt Groningen het Advies onderzoek monument slavernij uit. 

Het onderzoek richtte zich op de totstandkoming van één monument ter herdenking 

van zowel het trans-Atlantische (WIC), als het Aziatische (VOC) slavernijverleden 

van Groningen. Na oplevering van het advies bleek dat er te weinig draagvlak was 

onder de nazaten van de tot slaaf gemaakten om tot één gezamenlijk monument te 

komen.  

 

Het college van burgemeester en wethouders heeft hierop extern adviseur Peggy 

Wijntuin gevraagd om te onderzoeken waarom er onvoldoende draagvlak voor het 

advies van Kunstpunt was en om het advies om tot één monument te komen te 

heroverwegen. De uitkomst van deze opdracht was in de eerste plaats het advies om te 

komen tot één monument dat de geschiedenis van zowel het WIC- als het VOC-
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verleden symboliseert en in de tweede plaats om het initiatief om te komen tot een 

slavernijmonument terug te geven aan de nazaten. 

Op dinsdag 18 juli 2023 presenteerde Peggy Wijntuin haar advies tijdens een openbare 

bijeenkomst in de raadzaal. Het advies om te komen tot één monument leidde bij een 

groot deel van de nazaten tot hevige reacties. Zij gaven aan zich niet in dit advies te 

herkennen.  

 

Voorlopige conclusie  

De insteek van één monument strookt niet met de emotionele lading die het thema bij 

een deel van de nazaten heeft. Na aanvullende gesprekken met nazaten in december 

2023, komen wij tot de conclusie dat de voorkeur uitgaat naar het oprichten van twee 

monumenten, die respectievelijk verwijzen naar het WIC-slavernijverleden en het 

VOC-slavernijverleden. Daarnaast komt het eigenaarschap van het proces terug bij de 

nazaten. Dit kan op instemming rekenen van de nazaten. 

 

Vervolg 

Binnen afzienbare tijd gaan we in gesprek met nazaten om het proces om tot twee 

monumenten te komen vorm te geven. Wij faciliteren dit proces. Zodra we hierover tot 

concrete afspraken komen met nazaten, ontstaat er duidelijkheid over de 

vervolgstappen, de planning en de financiering. Wij zullen uw raad daarover 

informeren. 

 

Excuses Slavernijverleden 

In 2023 is reeds aangekondigd dat het college excuses aan wil bieden voor de rol van 

het stadsbestuur in het slavernijverleden. Wij zoeken in overleg met de nazaten naar 

een passende datum. Wij hechten daarnaast belang aan het betrekken van de 

gemeenschap bij de totstandkoming van de excuses. Uw raad ontvangt te zijner tijd 

een uitnodiging en een programma voor dit moment. 

 

We informeren de provincie over de stappen die wij hierin zetten. De afweging over 

de rol die provinciale bestuurders hebben gespeeld in het slavernijverleden is aan de 

provincie. 

 

Antiracisme 

De gemeente pakt het onderwerp slavernijverleden actief op. De doorwerking van het 

verleden in het heden heeft blijvende aandacht nodig. Het slavernijverleden mag er 

niet toe leiden dat mensen van kleur anders behandeld worden. Met het opstellen van 

een actieplan antiracisme willen we hier een bijdrage aan leveren. Ook hierin zoeken 

wij de samenwerking met mensen uit de gemeenschap. In maart 2024 willen wij een 

startbijeenkomst organiseren en wij willen het actieplan in Q3 2024 aan u voorleggen.  
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Tot slot 

Het onderwerp slavernijverleden en racisme is volop in beweging. Nieuwe inzichten 

blijven zich aandienen. Als gemeente willen wij flexibel zijn en hierop kunnen 

inspelen. Wij sluiten daarom niet uit dat er nog andere passende acties zullen volgen. 

 

In juni 2024 koppelen wij de stand van zaken opnieuw aan u terug.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geїnformeerd.  

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


